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Inhoud 

Onderwerp: 
Aanleg glasvezel 

Reactie college 
10-01-23 

 
Voordat we overgaan tot beantwoording van de vragen verwijzen we naar 
de eerder aan de raad gezonden memo Aanleg glasvezel in de kernen van 
Waadhoeke (Bijlage 1): 
In deze memo wordt de rol van de gemeente weergegeven, deze rol is dat 
de gemeente faciliterend is aan in dit geval de aanleg van een netwerk in 
openbaar gebied door partijen. Gevolg hiervan is dat de inwoner de keuze 
en mogelijkheid heeft om aan te sluiten op dit netwerk van snel 
internet/glasvezel.  Zoveel mogelijk inwoners in de kernen van Waadhoeke 
kunnen op deze wijze zelf kiezen om wel of geen gebruik te maken van 
glasvezel. Vragen over de contracten die inwoners afsluiten met Delta e.d. 
zijn niet aan de gemeente om te beantwoorden. De kosten van de 
gemeente worden gedekt door middel van de 
Samenwerkingsovereenkomst. De aanleg van snel glasvezel past in de 
gemeentelijke visie van iedereen online. 
 

1. Wat staat er in de samenwerkingsovereenkomst tussen gemeente 
Waadhoeke met Delta Netwerk? 

              U treft de geredigeerde overeenkomst in de bijlage aan. De  
              onleesbaar gemaakte delen hebben betrekking op het openbaar  
              maken van gegevens die direct naar personen (kunnen) leiden en  
              bedrijfs- en concurrentiegevoelige informatie. Indien u  de niet  
              geredigeerde versie wilt inzien kunnen wij dit voor u beschikbaar  
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              stellen via de  griffie. 
 

2. ‘Net voor de zomer bleek er al voldoende animo voor glasvezel in 
Franeker en vorige week hebben we kunnen aankondigen dat ook 
alle dorpen een glasvezelnetwerk krijgen.’ Kunt u een overzicht 
geven van alle dorpen in Waadhoeke wat de stand van zaken is en 
per dorp? En ook per dorp welke aanbieder er glasvezel aanlegt?  
Voor Waadhoeke is in de Sok met Delta afgesproken dat zij (mits er 
voldoende vraag is) alle kernen van Waadhoeke zullen aansluiten. 
Planning is om begin 2023 te beginnen in Franeker eo. De 
werkzaamheden worden door Delta ingeschat op een doorlooptijd 
van 1,5 tot 2 jaar. Voor het buitengebied is Kabelnoord de partij die 
snel internet/glasvezel aanbiedt. Deze is met de laatste 
werkzaamheden bezig. Wij verwachten dat dit in 2023 wordt 
afgerond. Op uw vraag wat de stand van zaken is ten aanzien van 
de aansluitingen kunnen wij geen antwoord geven. Dit is aan de 
uitvoerende  partijen, onze inzet is dat wij de aanleg van het 
netwerk zo veel mogelijk faciliteren om de inwoner de keuze te 
geven wel of niet aan te sluiten. Wel zal na afronding van de 
werkzaamheden van Kabelnoord in het buitengebied het aantal wel 
en niet aangesloten percelen worden geïnventariseerd en met de 
raad worden gedeeld. Dit is namelijk een van de voorwaarden 
vanuit de provincie voor hun bijdrage. Kabelnoord moet in Friesland 
90% van het buitengebied aansluiten.  
(Tender van Provinsje Fryslan).  Dit kan betekenen dat het ene 
 gebied volledig wordt aangesloten en een ander gebied minder.  
Bijvoorbeeld: Als Kabelnoord bij een andere gemeente 100% van  
het landelijke gebied aansluit hoeven ze in Waadhoeke (als  
voorbeeld) nog maar 50% van het openbare gebied aan te sluiten.  

 
3. Hoe zit het met de dorpen in Waadhoeke die nu aangelegd worden 

door glasvezelaanbieder Kabelnoord (de zogenaamde witte 
gebieden)? Kunnen die alsnog overstappen naar DeltaNetwerk?  

              Delta legt geen netwerk aan in het gebied waar Kabelnoord actief 
              is. 
 

4. Hoeveel onrendabele adressen (ook wel super witte adressen 
genoemd) zijn er in Waadhoeke? 

               Wij hebben hier op dit moment geen zicht op, zie de inleiding. 
              Zodra wij deze gegevens hebben zullen wij dit met de raad delen. 
 

5. Binnenkort is heel de gemeente aangesloten op het netwerk dat 
klaar is voor de toekomst’, geldt dit ook voor de super witte 
adressen? Wat gaat de gemeente er aan doen om deze adressen 
alsnog aan te sluiten? 



 

 

Zoals eerder aangegeven is de gemeente faciliterend en dus 
afhankelijk van (commerciële) partijen om dit uit te voeren. Wij 
leggen niet zelf aan en subsidiëren ook geen aansluitingen. 

 
6. Alle adressen krijgen kosteloos een glasvezelaansluiting’, waar 

kunnen de inwoners, die glasvezel aangelegd krijgen door 
Kabelnoord en € 1.800,- aansluitkosten moeten betalen, zich 
melden voor deze kosteloze glasvezelaansluiting?  
Deze tekst uit het nieuwsbericht slaat op de kernen van  
Waadhoeke. Niet op het buitengebied.  

 
7. Wat is de reden dat de ene inwoner van Waadhoeke 

aansluitkosten moet betalen en een andere inwoner niet? 
Het buitengebied van glasvezel te voorzien is niet rendabel. Om dat 
toch voor elkaar te krijgen heeft de provincie een opdracht in de 
markt gezet voor die opgave met beschikbaarstelling van een 
achtergestelde lening van 35 miljoen. 

 
8. Welke mogelijkheden ziet u om een gelijk speelveld te creëren voor 

de inwoners van Waadhoeke als het gaat om de aanleg van 
glasvezel? 
Zie ook ons antwoord bij vraag 7. Aanvullend hierop, gemeentelijke  
subsidie is sowieso lastig, omdat er dan al snel sprake is van  
staatssteun. 

 

  

 


